

Referat for møde i arbejdsgruppen om Kultur, Skole, Børn, Unge og Fritid, 21. maj kl. 15-17 i Christianshavns Beboerhus.

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, John Poulsen, Felizia Windfeld Kock (sekretariat)

Afbud: Lis Schertiger-Nielsen og Tine Ehlert

Dagsorden

1. Valg af mødeleder
2. Valg af referent
3. Møde med DGI-Storkøbenhavn
4. Opfølgning på DGI Storkøbenhavn
5. Opfølgning på dialogmøde d. 2. maj om Københavns Kommunes Idrætsplan og Plan for Fremtidens Svømmetilbud
6. Drøftelse om lokaludvalget kan give en støtteerklæring til Metropolis
7. Puljeansøgninger
8. Evt.
9. Kommende møder

1. Valg af mødeleder

Marianne Olsen blev valgt

2. Valg af referent

Felizia Windfeld Kock blev valgt

3. Møde med DGI-Storkøbenhavn

Deltagere fra DGI Storkøbenhavn: Udviklingskonsulent Tommy Kristoffersen og Direktør Jakob Juhl Pedersen

Opsamling fra mødet

DGI Storkøbenhavn har med interesse læst Christianshavns Lokaludvalgs Bydelsplan 2022-2026 og hæfter sig særligt ved følgende:

- Områder til kultur- og fritidsaktiviteter reserveres på Refshaleøen
- Der skal være tider til skoler og svømmeklubber i det kommende Vandkulturhus på Papirøen
- Mulighed for, at Forsvarets bygninger og faciliteter på Nyholm kan benyttes af skoler, institutioner og foreninger på Christianshavn til kulturaktiviteter og idræt, når der er klarhed over Forsvarets fremtid i området
- Arbejde for, at nderum i tilknytning til idrætsfaciliteter bliver prioriteret

DGI vil gerne høre, hvad status er på ovennævnte temaer for at sikre, at der er fremdrift. DGI fortæller, at der på Christianshavn og generelt i hele byen er for få idrætsfaciliteter i forhold til, hvad der er brug for.

DGI har et godt samarbejde med CIK, som har brug for at vokse med byudviklingen. DGI har længe haft kig på faciliteterne på **Nyholm**, som de ønsker kan blive brugt af CIK. Det er også et oplagt sted for fritids- og idrætsfaciliteter for Margretheholms beboere. Hvad er status på Nyholm?

Henrik fortæller, at Nyholm har været fuldstændig lukket for offentligheden og at der er øget militær aktivitet. Det er derfor stadig uvist, hvad der kommer til at ske med Nyholm. Lige nu skal vi være glade for, at vi overhovedet kan komme ud på Nyholm. Det er derfor spildte kræfter at forestille sig, hvordan man kan bruge Nyholm til fremtidige aktiviteter, før vi ved, hvad der kommer til at ske derude. Refshaleøen er derimod interessant og aktuelt. Der skal aflægges plads til kultur og idrætsfaciliteter i strukturplanen.

DGI er også interesseret i **Refshaleøen** og at der kommer flere aktiviteter, der mangler i den større by. De har bl.a. en kontakt i ejendomsselskabet Refshaleøen, som de er i dialog med. Det blev foreslået, at DGI skal komme på banen ift. den kommende Strukturplankonkurrencen.

Udnyttelse af arealerne ved **Hal C** og utætheder i Hal C blev drøftet. Vi afventer stadig at der kommer en permanent løsning for at stoppe utætheder i Hal C. Det er et stort problem for brugerne.

A.P. Møller-grunden ved siden af Operaen på modsatte side af Operaparken blev drøftet som muligt sted at etablere fritids- og idrætsfaciliteter og som rekreativt område med fokus på det maritime. Det er et ubrugt areal med stort potentiale

Det blev aftalt, at vi skal forsøge at få studerende fra Arkitektskolen til at lave et oplæg for, hvordan området kan bruges. DGI Storkøbenhavn vil gerne stå for sparring med de studerende.

Inden vi kontakter Arkitektskolen vil Henrik kontakte A.P. Møller-fonden og undersøge, hvilke planer der ligger for området og hvor meget de er villige til at lave på grunden.

De bemandede legepladser kunne også have interesse i at indgå i samarbejdet om et oplæg om udvikling af grunden.

Spejderne på Holmen blev drøftet. Der ligger et stort område bag ved Spejderne man kan udnytte til fritids- og idrætsaktiviteter. Spejderne er meget interesseret i aktiviteter, der kan skabe synergi med lokalområdet.

Det blev aftalt, at Marianne opfordrer Martin Larsen, administrationschef i det Danske Spejderkorps til at kontakte DGI og facilitere et møde om et muligt samarbejde.

Christianshavns Torv blev drøftet. Der er en stor udfordring med for meget social uro på torvet og der er brug for andre dimensioner. Henrik foreslår, at man tænker i rum i rum, hvor der er plads til forskellige slags aktiviteter. Kan DGI se noget potentiale i Torvet?

DGI mener, at det er et svært område, fordi det er et transitområde. Der er brug for en grundig foranalyse. De vil gerne kigge lidt ind i mulighederne, men lokaludvalget skal ikke have for store forhåbninger. Det blev foreslået, at man kunne få nogle arkitekter fra Jan Gehl Architects til at se på området. Fx med en vandring, som Jan Gehl Architect har lavet på Enghave Plads.

Området mellem Margretheholm og Refshaleøen blev drøftet. Kan det bruges til aktiviteter for Margretheholms beboere? Evt. også med midlertidige aktiviteter. Hvem ejer grunden og hvad kan grunden bruges til? Det blev aftalt, at DGI undersøger det og vender tilbage.

4. Opfølgning på DGI Storkøbenhavn

Giver mødet anledning til en videre dialog i lokaludvalget eller er der andet arbejdsgruppen skal beslutte?

Beslutning:

Lige nu afventer vi opfølgning på ovenstående opgaver.

5. Opfølgning på dialogmøde d. 2. maj om Københavns Kommunes Idrætsplan og Plan for Fremtidens Svømmetilbud

Henrik Vilsbøll deltog og fortæller om mødet. Er der noget, der skal følges op på?

Arbejdsgruppen drøftede forskellige aspekter af mødet. Henrik påpegede bl.a. at der manglede fokus på de uformelle aktiviteter i byrummet, og på dem, som ikke passede ind i foreningslivet.

Den videre proces med de to planer er uklar, men kommer nok til at minde om inddragelsesprocessen for KUBI-planen. Marianne orienterede om, at hun deltager i stormødet om KUBI-planen d. 6. juni.

Beslutning

Henrik sender slidesne fra mødet til arbejdsgruppen.

Vi afventer opfølgning fra KFF og information om den videre proces med de to planer.

Efter mødet besluttede arbejdsgruppen via mail, at Felizia undersøger processen for høring samt deadlines for afgivelse af et høringssvar. Felizia og Henrik udarbejder et udkast til høringssvar, når det bliver aktuelt med udgangspunkt i dialogen med DGI Storkøbenhavn.

6. Drøftelse om lokaludvalget kan give en støtteerklæring til Metropolis

Trevor Davies har på vegne af KIT og Metropolis henvendt sig til sekretariatet om lokaludvalget vil skrive en støtteerklæring til deres ansøgning om Metropolis 2025-2028, som behandles i KFU d. 18. juni. De har indtil nu modtaget støtteerklæringer fra REDA og Uafhængige scenekunstnere. Trevor har udarbejdet udkast til en støtteerklæring fra lokaludvalget, som lokaludvalget evt. kan tage udgangspunkt i eller bygge videre på.

Hvis lokaludvalget skal skrive en støtteerklæring til KFU, skal det senest besluttes i lokaludvalgets møde d. 29. maj.

Bilag:

1. Ansøgning til KFU,
2. Støtteerklæring fra REDA,
3. Støtteerklæring fra Uafhængige scenekunstnere,
4. udkast til støtteerklæring fra CLU

Beslutning:

Arbejdsgruppen indstiller til lokaludvalget, at lokaludvalget sender en støtteerklæring om Metropolis til KFU inden deres møde d. 18. juni.

Felizia retter støtteerklæringen til, som godkendes af arbejdsgruppen inden, den kommer på lokaludvalgets møde som en B-sag. Støtteerklæringen skal endelig besluttes af lokaludvalget i lokaludvalgets møde den 29. maj.

6. Puljeansøgninger

Lokaludvalget har modtaget fire puljeansøgninger om støtte.

Beslutning:

1. Íslenskt Fólk – Udstilling på Den Islandske Ambassade
En billedkunstner søger om 30.000 kr.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt forankret i lokalområdet. Derudover ønsker arbejdsgruppen at prioritere lokaludvalgets puljemidler til andre aktiviteter.
2. Scoop Performance Festival
Dance Cooperative søger om 30.000 kr.
Arbejdsgruppen synes at indholdet er godt. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000 kr.
3. Langbordsmiddag og dialog om byens rum
En borger søger om 12.100 kr.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at arbejdsgruppen ønsker at prioritere lokaludvalgets puljemidler til andre aktiviteter.
4. Frigjort Festival
Foreningen Frigjort søger om 30.000 kr.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at arbejdsgruppen ønsker at prioritere lokaludvalgets puljemidler til andre aktiviteter.

Arbejdsgruppen undrede sig over, at der i puljeansøgninger til aktiviteter i Christianshavns Beboerhus er så stor forskel på prisen af lokaleleje. Felizia vil undersøge beboerhusets retningslinjer og prissætning for lokaleleje.

7. Evt.

Intet.

8. Kommende mødedatoer

10. juni i Christianshavns Beboerhus kl. 17-19